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REUNIÓ CURS DATA LLOC 

CONSELL 
DE 
DIRECCIÓ 2 

Curs 2020-2021  11/11/2020 – 18.00h VIRTUAL (meet) 

ASSISTENTS  

Jordi Tomàs (Ares Tomàs 1ESOA), Mònica Almerich (Èrika Majoral 1ESOB), Guénola 
Moreau (Solenn-Ysolda Valls 1ESOC ), Sílvia Herce (Montse Laudes 2ESOA), Lídia Díaz 
(Duna Garcia 2ESOA), Sònia Carro (Marc Pego 2ESOC), 3ESOA - Ana Moreno (Guillem 
Blàzquez 3ESOA), Teresa Casassas (Pep Obiols 3ESOA), Ester  Castilla Manovelles (Aruka 
Tarancón 3ESOB), Montse Ferrer (Neus Roldan 4ESOA), Laura Campà (Aina Izquierdo 
4ESOA), Gemma Bastardas (Berta Homs 4ESOB), Cristina Molano (Pau Viñals GEDC), 
Ester Sanz (directora), Marc Llovera (cap d’estudis), Sandra Moragues (coordinadora 
pedagògica), Núria Castillo (secretària), 
 
Excusa la seva absència la Mercè Solanelles (Mariona Riubrugent 3ESOA) per raons laborals 
no ha pogut assistir.  
 

 

ORDRE DEL 
DIA 

 

 
Aclariments del procediment de la reunió. 

1. Lectura (si s'escau) i aprovació de l'acta anterior. 
2. Aportacions delegats famílies. 
3. Torn de resposta. 
4. Acords del CD 

 

RESUM I ACORDS DE LA REUNIÓ 

 
MEMBRES CD I CORREUS 

 
1ESOA - Jordi Tomàs (Ares Tomàs) consell1esoa@inslavalira.cat 

1ESOB - Mònica Almerich (Èrika Majoral) consell1esob@inslavalira.cat 

1ESOC - Guénola Moreau (Solenn-Isolda Valls) 
consell1esoc@inslavalira.cat 

2ESOA - Sílvia Herce (Montse Laudes) 
2ESOA - Lídia Díaz (Duna Garcia) 

consell2esoa@inslavalira.cat 

 
consell2esob@inslavalira.cat 

2ESOC - Sònia Carro (Marc Pego) 
consell2esoc@inslavalira.cat 

3ESOA - Ana Moreno (Guillem Blàzquez) 
3ESOA - Mercè Solanelles (Mariona Riubrugent) 
3ESOA - Teresa Casassas (Pep Obiols) 

consell3esoa@inslavalira.cat 

3ESO B – Ester  Castilla Manovelles (Aruka Tarancón) 
consell3esob@inslavalira.cat 
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4ESOA - Montse Ferrer (Neus Roldán) 
4ESOA - Laura Campà (Aina Izquierdo) 

consell4esoa@inslavalira.cat 

4ESOB - Gemma Bastardas (Berta Homs) 
consell4esob@inslavalira.cat 

GEDC - Cristina Molano (Pau Viñals) 
consellgedc@inslavalira.cat 

 
Es fa l’aclariment de la dinàmica que se seguirà per agilitzar la reunió. S’ha parlat si s’ha de 
agafar l’acta íntegra o només escriure els acords. S’acorda agafar l’acta íntegra per aquelles 
famílies que la vulguin llegir. Aquesta acta es penjarà a la web del centre. S’enviaran els acords 
per correu electrònic a les famílies des del centre. 
 
Primerament hi haurà la intervenció dels delegats de cada curs, començant pel grup que va 
intervenir últim a l’anterior reunió, i seguidament es faran els comentaris en el torn de 
respostes per agilitzar la reunió.  
 

1. QUEDA APROVADA L’ACTA ANTERIOR DEL 14 D’OCTUBRE DE 2020. 
 

2. APORTACIONS FAMÍLIES 
 
- GEDC: No hi ha comentaris. Les famílies no han fet cap petició.  
- 4ESO B: no s’ha rebut cap correu ni cap demanda. Tema menjadors i registre de l‘alumnat.  
- 4ESO A:  No s’ha rebut cap correu ni cap demanda.  

 
- 3ESO B: EC. Nova incorporació al consell. Donem la benvinguda.  
- 3ESO A: AM. No s’ha rebut cap correu, cap suggeriment. Tenim els armariets. L’altra tema 

que preocupa és el tema del menjador.  
 

- 2ESO C: SC. Ningú ha fet cap comentari. Personalment preocupa el tema del menjador. 
Apuntar cada setmana és molt feixuc.  

- 2ESO B: Encara no tenim representant del centre.   
- 2ESO A: LD Per correu ningú ha dit res.  

Diverses qüestions:  
a) Per whatsapp ha sortit el tema del menjador.  
b) Es demana informar a les famílies del projecte educatiu (Escola Nova 21). En quin estadi 

ens trobem, quina és la metodologia, què s’està fent i què poden aportar les famílies en 
aquest projecte educatiu.  

c) Gestió de conflictes: Hi ha famílies que volen saber com es treballa el dia a dia la gestió de 
conflictes. 
 

- 2ESO A: SH Trucada d’una mare que es va queixar del menjar del menjador. Es trasllada el 
comentari d’una altra mare que pregunta si seria possible fer classes online si el nen/a 
està confinat/da a casa de forma individual i no el grup classe.  
 

- 1ESO C: GM no té cap comentari de famílies. No ha tingut cap feedback. Whatsapp del 
grup (falta alguna família) no hi ha comentaris. Ara tothom està content de tenir els 
armariets. I personalment queixes del menjar, la textura dels pures i les cremes.  

- 1ESO B: Cap inquietud de les famílies.  
- 1ESO A:  JT cap suggeriment per part de les famílies. Personalment l’interessa com s’està 

aplicant el projecte d’Escola Nova 21. Quant al tema menjador, des de el curs passat i des 

mailto:consell4esoa@inslavalira.cat
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de l’AMPA s’ha intentat ajudar. A causa de la pandèmia va quedar tot aturat. Es podria 
reprendre la comissió per fer reunions amb el Consell i continuar avançant. També es 
manifesta que estaria bé què en aquesta reunió es pogués comptar amb la presència 
d’algun representant de l’AMPA.  

 
3. TORN DE RESPOSTA 

 
a) Representació AFA - Alumnat 

 
AM diu que està com a mare no com a representant de l’AMPA. Comenta que ha tingut un 
conflicte personal i que en aquesta reunió assisteix com a mare.  
 
ES consell de direcció i AMPA són complementaris. Consell de direcció vol abraçar més pares. 
Quant més àmplia sigui la participació de les famílies millor.  
 
LD seria convenient que hi hagués una representant de l’AFA. Si no fa la sensació que hi ha 
una falta de connexió entre el centre i l’AFA. Si hi hagués una persona de l’AFA s’agilitzaria el 
procés. Afegeix que convidaria que assistís a la reunió algun representant d’alumnes també.  
 
ES Segons quina temàtica es podrà convidar als representants dels alumnes. Però la reunió 
que fem és un consell de famílies. Quan convingui es farà amb alumnes. Els alumnes 
normalment es cohibeixen i se senten intimidats per exposar lliurament i participar. En canvi 
en l’assemblea d’estudiants sí que fan intervencions. Dilluns passat es va fer la primera reunió 
de consell de delegats d’alumnes. La reunió va anar molt bé i va ser molt productiva. Hem 
d’anar parcel·lant perquè si no som molts i no seria àgil. 
 
MLL Consell de Direcció (CD) és molt ampli. No som nosaltres i vosaltres, sinó que està format 
per famílies, alumnes i comunitat educativa. Un dels puntals forts són les famílies. CD té molts 
braços i CD famílies és un dels braços.  
 
b) Menjador. Qualitat del menjar i aplicatiu 

 
ES És un tema recurrent cada any, mateixos comentaris i no només d’aquí si no que és el tema 
que més preocupa en general a tots els centres educatiu. És un menjador escolar. La qualitat 
és correcta. És un càtering. A vegades arriba una mica fred. Evidentment no és el menjar de 
casa. A tots els centres hi ha aquesta queixa. Anna Gallard diu que només contesta l’enquesta 
de satisfacció un 15% de les famílies i aleshores no hi ha representació. Insistir a les famílies 
que quan es passi el qüestionari que la gent el contesti. El centre no gestiona el menjador 
escolar. Només fem una cessió de l’espai. 
  
Els nens van comentar que tenien poc temps per dinar. Això sí que ho podem parlar i intentar 
solucionar. Hi ha tot sovint canvi de monitors i això no facilita la tasca del menjador perquè el 
nou personal ha de tornar a aprendre els protocols Covid. Tot això endarrereix el servei. L’ES 
es compromet a parlar amb les monitores per poder allargar el temps. Aquesta setmana ha 
parlat amb el Sam (monitor) i ha dit que aquesta setmana ha anat millor.  
 
ES traslladarà la preocupació sobre la qualitat del menjar a l’Anna Gallard.  
 
AM: Es pot anar a la pàgina oficial del Consell Comarcal i enviar la queixa.  
MF: Ha canviat també la monitora.  
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GM: L’any passat van convidar a les famílies. Va anar un dia. Comenta que fins i tot li va 
semblar bo. L’any passat es podia apuntar el primer dimarts del mes.  
ES: Les famílies poden anar al menjador. S’ha de trucar o enviar al correu de monitors i 
demanar que es vol provar el menjar.  
 
MLL: A les 12.30 arriba el dinar perquè a primària dinen a les 13h però els alumnes de l’institut 
unes quantes hores més tard.  
LC: El problema és com s’escalfa el menjar. No tenim els aparells per fer una escalfament 
millor d’aquests menjars. Es volia fer una comissió entre primària i secundària per fer una 
reunió conjunta amb el Consell.  
MF: Al Pau Claris el menjar és el mateix però no és càtering. El Pau Claris té cuina pròpia.  
ES: L’Anna Gallard està molt receptiva.  
SH: El menjar ve de l’Institut Joan Brudieu. No s’escalfa. A la guarderia només obren els tàpers 
i se serveix.  
MLL: Aquí el que sí que es fa és mantenir la temperatura. Unes safates amb aigua calenta. Es 
vol evitar que se refredi. És com un bany maria. 
ES Aquí abans de servir-se pot estar dues hores en espera.  
AM:  Comenta vàries coses: 1) muntar una cuina al centre. Seria l’idíl·lic. 2) buscar mitjans per 
escalfar millor el menjar, tant líquid com sòlid. 3) Demanar a l’empresa que vingués a les 
12.30h. i l’altra a les 14h.  
JT: L’any passat va estar a la comissió. El resultat de les enquestes estan per sota 20%. Poca 
implicació per part de les famílies. Es compromet si hi ha una comissió a participar-hi i ajudar 
en el que calgui. Muntar una cuina és molt complicat. S’hauria de fer contractació. Son 
opcions complertes. La opció intermitja seria buscar millor mètodes per escalfar el menjar i 
buscar una millor aparença i textura. Es podria tornar a posar en marxa i demanar a l’Anna 
Gallard com es podria ajudar. Som una comarca que hi ha molta gent que s’hi dedica al sector 
de la restauració i que es podria col·laborar.  
 
ES: Per muntar una cuina es necessita un pressupost molt gran. Com a centre no podem 
contractar personal. És més viable millorar el que tenim ara amb la participació de les famílies.  
 
AM: AV i PC tenen cuina pròpia? I això qui ho gestiona? 
ES: Ho gestiona IAUSA.  
MF: Abans al Pau Claris hi havia càtering. Es tenia cuina tot equipada però només faltava fer 
una connexió. Va costar molt.  
ES: Nosaltres només tenim un extractor. Potser no hi ha ni els ventiladors.  
 
ES: Aplicatiu Menjador. L’Anna està estudiant fer una sol·licitud per habituals de tot l’any. Això 
des del  Consell ho estan mirant. Aviat us informarà Consell comarcal i des del centre també 
s’enviarà a les famílies.  
 
MF: De moment ho han fet setmanalment. Els programadors ho canviaran a setmanalment, 
mensualment o anualment. També es pot trucar per telèfon. 
 
c) Gestió de Conflictes 

 
MLL: Gestió de Conflictes. Ho arreglem parlant molt. La setmana passada va haver la baralla 
més desagradable que s’ha tingut en 6 anys. L’altra dia va ser un moment molt dur. Gran 
intensitat de la baralla. Va costar separar-los. Dues professores que van intervenir no van 
poder i una d’elles va acabar a l’hospital amb una contusió al braç. Com a cap d’estudis toca 
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parlar amb els companys, els nois, les famílies, els docents. És un incident molt greu i no 
queda un altre remei que posar una sanció. La sanció no resol res. S’ha fet molta reflexió amb 
els dos alumnes. A partir d’aquí parlar molt i fer veure que les seves accions a part de no ser 
correctes tenen conseqüències. Els alumnes van acaba donant-se la mà i es va reiniciar la 
relació. A nivell global de com treballem les baralles ho tenim recollit al PEG i a les NOFC així 
com al Pla comarcal de convivència i a les xerrades del PAT. És un objectiu vetllar perquè el 
centre no sigui conflictiu.  
 
LD: Pocs o molts conflictes, l’important és com es treballen aquests conflictes. S’ha treballat 
amb els dos nens. I els còmplices?  Ningú va ser capaç de separar-los?  
  
MLL: El nivell de conflicte sí és important en centres d’alta conflictivitat. El nostre no és un 
centre conflictiu. Aquesta baralla va venir de fora. Pel motiu que sigui va explotar aquí. El 
disgust més gran s’ho han portat els tutors de grup perquè ho van treballar a tutoria. El fet de 
treballar-ho no assegura que no hi haurà conflictes. Els nens estaven molt espantats i les 
professores es van quedar molt tocades, i una d’elles ferida.    
 
ES La sanció és l’últim recurs, però és el fracàs de tot el sistema. L’expulsió és un fracàs de tot 
el conjunt. Les sancions d’expulsió no es guanya res. La reacció de les famílies ha estat 
excepcional. Hem vist que els nens han après i han extret un aprenentatge. Són conscient que 
han perdut més del que han guanyat. Seria millor fer un servei a la comunitat. Fer alguna tasca 
supervisada, a més a més de la reflexió.  
 
d) Escola Nova 21 (EN21) 

 
MLL: Proposta de monogràfic. Escola Nova 21 és una etiqueta d’una entitat privada. 
Institut està compromès en l’ensenyament. No podem seguir ensenyant com nosaltres vam 
aprendre. EN21 va ser promoguda per la Fundació Bofill. El centre va formar part des dels seus 
inicis. Des de llavors a data d’avui EN21 ja va acabat. Ara el centre està en 1) la Xarxa 
Territorial 2) Laboratori de transformació, 3) Xarxa de Competències Bàsiques i 4) 
Metodologies globals i projectes d’àmbit.  
  
ES: Enguany és un any molt excepcional. Els alumnes ens ho demanen. Però enguany no 
podrem fer projectes. Estem pensant treballar amb projectes al 2n i 3r trimestre. Treballar en 
grups, talleristes, grups barrejats.  
 
LD: Com ho fan els centre que treballen per projectes està tot l’any? Han deixat de treballar 
per projectes els centres referents?  
 
MLL: Els que van començar que només treballaven per projectes van recular. Han reconegut 
que no hi ha una forma de fer-ho tot per projectes perquè no és la forma. El terme mig és el 
millor. Combinar les classes i els projectes és la millor manera de treballar. Un dels centres de 
referencia som nosaltres. Xarxa Territorial de Lleida ens ha demanat que fem un vídeo per la 
província de Tarragona.  
 
ES: Ara ens han demanat que nosaltres expliquem com ho fem nosaltres i nosaltres el que 
volíem era que  ens ho expliquéssim a nosaltres. Hi ha continguts que no es poden treballar 
per projectes. També hem d’oferir els ensenyament d’una forma més clàssica.  
 
SM: Hem de donar resposta a tota la diversitat de l’alumnat.  
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ES: Tot l’horari per projectes no pot ser. Els centres estan combinant. Hi ha centres que fan 
per franges, altres 1 o 2 hores . No hi ha cap centre que treballi només per projectes.  
 
LD: És per no perdre aquest petit espai per projectes. Als nens els hi encanta. Els nens ho 
demanen perquè gaudeixen.  
 
ES: El primer trimestre és complicat. No els podem barrejar.  
 
MF: Fer projectes virtualment? 
LD: Estem en un any que ens toca ser virtuals perquè no ho fem de forma virtual? 
 
MLL: A dia d'avui hi ha 3 projectes que són vertaderament interdisciplinaris i que impliquen 
molta feina. Estan rodats. Fer-los de nou virtuals per aquest curs és inviable.  
ES: L’essència del treball era el treball de grup. Ara ho tenim molt limitat.  
LD: El projecte ve a ser una manera de treballar de forma professional i ara s’han vist a 
treballar de forma virtual. Abans de perdre el projecte perquè no el treballem i li donem la 
volta? Ara les empreses s’han trobat que han hagut de fer-ho online. 
 
MLL: L’essència dels projectes es el treball en grup, de manipulació. Ara refer-los és molt 
complicat. Si no podem barrejar les persones podem caure en un nyap. 
 
ES: Hi ha nens que estan cansat de pantalles i les famílies també demanen reduir les hores de 
pantalles. Cara al 2n trimestre s’intentarà fer un projecte adaptat.  
 
MLL: Han anat sortint projectes. Estem d’acord que hem de fer alguna cosa per poder 
treballar per projectes.  
 
e) Confinament individual – classes virtuals 

 
MLL: Hem dotat les aules amb web cam per si el grup està confinat o si el docent està confinat 
a casa i els alumnes estan al centre. Un únic alumne que estigui confinat a casa no podem fer-
li classes on line per la llei de protecció de dades. No podem enviar imatges de la classe. És 
difícil gestionar una aula amb 24 alumnes i l’alumne o alumnes confinats a casa.  
També s’ha de tenir present que hi ha alumnes que haurien de venir i que volen quedar- se a 
casa. Tampoc tenim ordinador per a tots els professors.  
 
LD: I si la càmera enfoca a la pissarra? 
MLL: La veu també forma part de la protecció de dades.  
LD: Es podria preguntar a la Gemma, com ho fan a Bagà? Si ho fan és perquè ho poden fer , 
dins de la legalitat.  
ES. Des d’inspecció han dit que els nens han de venir al centre.  
MLL: les webcam concretes que es poden desactivar manualment la càmera.  
Tot és un procés llarg que es va començar a pensar des de juliol. Buscar el punt on tallem. Si 
ara diem que amb un alumne confinat li fem a casa però no té Covid.  
 
MF: La seva filla aquests dies no pot assistir al centre. No té Covid però està confinada. 
Segueix les classes a través de Google Classroom.  
 
ES: Em preocupa aquest absentisme. Ens ha passat que quan es va confinar el 2n C aquí era 
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ensenyament presencial i els alumnes no van venir.  
 
LD: S’entén que hi ha moltes famílies que no vulguin venir per por. Es una opció personal.  
 
MLL. Si partim d’aquesta base de què a mi em fa por i per aquest motiu donar les classes des 
de casa... Aquí estem amb tots els protocols i que estem aguantant perquè creiem que 
l’institut ha d’estar obert. La web cam ha estat una inversió.  
 
 
 

ACORDS 
 

1- L’acta de la reunió del Consell de Direcció estarà penjada íntegrament a la web del centre. Per 
correu s’enviaran l’acta íntegra al correu corporatiu del CD. Es deixarà un temps prudencial 
(48h – 72 ) per fer les esmenes. Un cop s’hagi revisat s’enviaran els acords de la reunió a totes 
les famílies.  

2- Correu informatiu a les famílies per anar a dinar al menjador escolar. L’ES es compromet a 
parlar del menjar amb l’Anna Gallard del Consell Comarcal.  

3- Sessió monogràfica d’Escola Nova 21 oberta a totes les famílies de Institut la Valira. 
 

 
 

 

DATA DE LA 
PROPER A 
REUNIÓ:  

Propera trobada 17 de desembre 
Gener Monogràfic Escola Nova 21. 

 

 


